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Official transcript of the International Military Tribunal
in the matter of the United States of America, the French
Republic, the United Kingdom of Great Britain and Northen
Ireland, and the Union of Soviet Socialist Republics
against Hermann Wilhelm Goering et all, Defendants sitt-
ing at Nurnberg, Germany on 30 March 1946, 1000 - 1300,
Lord Justice Lawrence presiding,

51* HARSHAL: May it please the Tribunal, the report was made that the

defendant Doenitz is absent from Court this morning,

THE PRESIDENT: Yes, Dr, Horn

DIRECT EXAMINATIOM = Continued,

BY DR. HORN:

Q On the 16th of February 1923, in an ambassador conference, the
sovelgnty of the Memel Land was given to Littuania. It had alrcady been an-
nexed prior to that date., What caused Hitler to give you directives to take
vack the lemel Iand in 19392

s The .eemel Land is very small and it was always considered a part
of Gernany and was very dear to the heart of German people, The historical
facts are well known, After the loss of the World Var I, it was put under
the control of the Allied Poviers, and later it was occupied by Lithuanian

soldiers, The country itself is purely German territory, and it was a natural

development that this country wanted to return to Germany once more, The
Fuehrer, already in the year 1938, assigned this problem to me which would
have be solved sooner or later, In the spring of 1939 negotiations were taken

up with Lithvanian Goverment, These negotiations brought about a meeting of

the Foreign Minister of Lithuania and myself, and a pact was signed, through
vhich the kemel Land was to be again incorporated with the German Reich.
That was in March 1939, This country has suffered greatly in the past few
years, ard 7 do 20t need to mention the details. It was in accordance with
the self determination of peoples, according to International Law, that the
WLl of Memel Iand people was taken into accord, and this pact just sealed
& condition which had existed before and which would have to be restablished
soorer or lcler agoin,

Q Half a year after that thc Polish campaign started, and what are

some of the decisive causes vhich led to this war?
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A I a’ready testified as to this matter yesterday,

The decisive point
was the English guarantec toward Poland, and I do not need to elaborate on

or to nogociate with Poland, As far as the actual outbreak of the war is con-

cerned, the following facts should be taken into considerations:

le There is no doubt —-

IR, DOOD: If your Honor please, I generalized yesterday morning and I

repeat ny assertion that T an nost reluctant to interfore with this examina-

tion, but my point is that the witness himself, before going into his answer

stated that he had already given the

I quite agree, over it again

today, I might add parenthetically that we had some great doubt about the

relevancy or the matveriality of it even yesterday, but surely we do not have

to hear him again,

THE PRESIDENT: What do you say to that, Dr, Horn?

DR. HC2N: T would like to reply that the former minister, who is accused

of having rarticipated in an aggressive war,

might perheps say a few things

adout tlr: deecis:ive causes which led to this war, The defendant, of course,
should nct repeat what he said yesterday,

I only wanted him to Say those things

today which he had not nentioned yesterday, and I will not take up any more

time than is neccssary,

THE PRESIDENT: Very well, Dr, Horn, provided, of course,

not £o over the identical grounds that he went

Q PlBaSG

that he does

over yesterday,

tell us thesc facts very briefly,

SCuss only the events of the last two days,

First of all, I would like to
say that there

facts were made knovm to
Hitler through a letter and Hitler said that a Very quick decision and a quick

so.ution worl: Have to be taken,

This letter was sent by lMr. Chambe
Hitlar,

rlain to

Point 2, England knew that the proposals made by Germany were reasons

atle for we know “hat Ingland was in Possession of these proposals on the
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Nothihg like that, howsver, did take place, andj as I have seen from
the documents since I have been interned here, in this pericd of time nothing
happened or tock place which could have alleviated this very tensc situati Mo
There was and is Polish chauvinism, and we know from the word of Ambassador
Hendersca and throuch the testimeny or\afficdavit of Mr. Dahlerus » Ambassador
Lipski uscd very stronz words s Which characterized the Pclish mentality,
Poland knew very well that it would.under all circumstances have the assistance
of England dnd France, This attitude of Poland became such that for all
practical surposes, war was inevitable, I believe that these facts are
necessary for the complete and overall historical picture of the situaticn,

I would like to add that I rearet this develoipment cof events, iy ¢
labor uf 25 years was abolished through this war, and in the last hours I
tried repeatedly to d> everything to avoid this war, and I believe that the
doecuments of Ambassador Henderscn shcew that my efforts in this directiun were

repeated and strong,

I told Hitler of Chamberlain's ardent desire to have zood relatisns with

German;r and to reach an agreement, and I had a special messenger sent to the

British Ambassador, Sir Nevile Henderson, t- tell him h-w earnest and how

seri~us the wish of the Fuehrer was and that he should do everything to tell 1

the wish ~f Adolf Hitler to his gcvernment,

Q In April 1940 the cecupation of Denmark and Norway took place,

Cn 31 May 1939 you had ecneluded 4 noneaggressicn pact with Demmark and cn

the basis of these facts you are accused by the Prosecution of perfidious
J diplamacy,

When and in what way did you have knowledze of the imminent occupation

of Demmark and Norwa:r?

o — S il B
"

e L TPLY S L

* A Tt was alwcys the #ish of the Fuehrer and my wish to keep Scandinavia

neutral, and we tried to limit the war and to prevent it from spreading,

In April 1940 I was summoned to the Chancellcry by Hitler, He told me
that he hed reprts cr intelligence, according to which the occupati n or
landings by the English in Norway were imminent and that he had decided

therefore to cecupy Norway and Dermmark anc that was to take place on the day

afzer next,. That was the first knowledze I had of this stepe
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night of the 30th to the 31st. Ambassador Henderson himself declared these

proposals to be reasonable,

Point 3¢ It would have beer possible, therefore, in the course of

one day, the 31lst, to give a hint to Warsaw and to tell the Poles to begin

negociations with us. It would have been possible to do this in three ways,

either a Polish intermediary could have flown to Berlin in a flight, as the

with the Foreign Minister could have taken place; or simply, Ambassador ~psky

could have been instructed to accept the German proposals, If this instruc-

tion had been ordercd the crisis would Have been elininated and diplomatic

negotiations would have been initiated that waye Iingland, hersclf, if she had

wanted to, could get in touch with her ambassador so that he could have been

present at the negoviations, and any action like that would have been hailed

on all sides,
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I was quite surprised; and the Fuehref showed me the varicus d-cuments
which he had receivec throuzh intaii;geﬂii'oc He instricteq me to prepare
notes at once vhich were to inform Norway and Denmark that a Geman invasion
was to take place, I tald‘ the Fuehrer that we had 4 non-aggression pact
with Deamark and that Nerway was neufral, and alse teld him that through our
“ubassador 2t 0slo we had reports which did not ghow that an English lancding

me and how ser: wus the situaticn was » I realized that these reports were to
be taken sericus’y,

The next day I made efforts to prepare these diplcmatic nctes which were
to be taken by- plane in the course of 8 April to 0sle ang Copenhagen, On
that day we worked “ay and night in order to complete thess notess It was the
order of the Fuehrec- that these notes would arrive shortly before the German
ccCupatisne  This was done according to the Fuehrepr's wish,

The cecewpaticn of Denmark was conducted without fricticn, as far ag )
knowe I do n.t believe that even one shot was fired,

after the occu;ati n we nezotiated with the Danigh sovernment, Agreements
Were ma’e gso that everything would take place as quietly and in as Iriendly
4 mamner as _.osdble, Denmark received all guarantees for her integrity,
arc subse uent devel ‘vments were rather quiet and orcerly,

Thin's were a little different in ﬁorway. There was resistance there,
We tried to keen the Norwegian King in the country and tc ask him to remain
in the country. We negotiated with him, but we did not succeed in cur
negotiatiors; he weng to Narvik, I believe it was, and the Possibility of
negotiations was not present in Norway. -

Then Norway was occupied; as is well knoewn, and a civil administration
Wwas established there, The Foreign Office Was not concerned with these matters
arter the occupation any lcnger,

I would “ike to adq oneé more thinge - That is that the Fuehrer told me
repeatedly tha* these measures which he had taken had been extraordinarily
necessary, and the deeuments which were published showed that without doubt,

without the occupaticn by Germany, the landing by England had been prepared

long in advanse ang nad been jlanned definitely,
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In the course of this procceding, it has been discussed and we have

heard of the great sufferings of the Norwegian and Danish peoplce I
personally an of the opinion that the Ggrman occupation-- and your attitude

may be whatever it is—but in practical effect the German occupation

prevented Scandinavia from becoming a theater of war, and I believe that

we i a great scrvice to the Neorwegian and Danish people and prevented
untold sufferin;: from coming to theme If a war had broken out between

Germany and the Scandinavian countries, much suffering and privation would

havc becen the lot of thesc peoplcs

Q Did you, hefore the occupation of Norway, have anythin; to do with

Quisling?

A At this point I must say that the name of Quisling; really Lecame
a concept much later. Before the occupation of Norway, it was no caoncept as

far as I was concernodes It is true, of course, that on the part of !

Ir. Rosenber:: conmections were cstablished with pecple in the Horthern
C Pecp

countrics who were friencly to Germany so that we ccould support thesc

seople, an that is a natural ccurse of cventss At that time monies were

civen for propaganda purpcses in the pressand for political activity in

Vi L T e, I-ﬂ.'.fl'

Norvr 3 e

At thesc discussions- and I remember them distinctly--there was never

]
4 LS

any talk of any taking cver of power politically in Nerway or any talk of
military operations. Ue never discussed a point like that. | .q
Q ‘hat influence did the Foreign Office have in Denmark after the .
occupation of Denmark?
\ After the occupation € Denmark the Foreicn Office was rcpresented

throuch an Ambassadore He was at the Danish Ccurte  Later, because of

certain events which I belicve it would take too long to enumerate, the
German sovernment took him back and a Reich Plenipotentiary was appointeds
At the same time there was a military commander in Denmark and later a
Hicher SS and Tolice Fuehrer,

The activity of the /mbassador with the Danish King was the activity

of a normal and, perhaps, influential Ambassador, who could clarify matters
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and try to put aside difficulties which in the course of an occupation would
naturally arise, and the activity-of the Reich Plenipotentiary was, according
to my instructions, to treat Denmark as a country which was not hostile to
Germany but friendly to Germany, and we considercd that our chief principle
in Denmark —— to treat them as a friendly countrye

“hen the war became more scrious, our position had be a little mecre
serere, but through many long ycars of war, there was c omplete quiet and calm
in Denmark, and we were very well satisficd with conditions there. Later,
becouse of hostilc enemy azents, we had to take a more severe attitude, but
the attitude of the Reich Plenipotentiary iwas always to ameliorate conditions,
to do everything possible to ease cifficulties, so that pood relations between
the Dancs and the Germans would prevaile Thosc were his instructionse Of
coursc, it was not always casy for him tc do that, but, all in all, he
oo nducted his werk very satisfactofily;

Q Vhen and in what way < id you have reports about the intentlon of the

French-British General Staff to take Belgium and Helland into the operaticnal

spherc?

6798
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A Of the taking in of Belgium and Holland into the cperati-nal spheres -
this questi.n is of great impcrtance, and it has been repeatedly menti -ned
here in the »nroceedings,

The situsti.n was this: In 1937, through an understanding at that time,
Germany hac¢ made an agrzement with Belgium in that year so that Germany would
maintain and henor Belgium's neutrality .n the condition that Belgium would
maintain her neutrality .n her parte

4fter the Polish campaign the Fuehrer told me repeatedly that,
accerding to intellizence reports, there were hostile intenti-ns in the Ruhr
area through Belgium and Helland, Ve cn cccasl ns received repcrts like that,
but -ur rep.rts were of a little less ccncrete nature, In any event,

Adolf Hitler believed that an attack on the vitzlly im ortant Ruhr was a
possibility that he had to count on at all times. I spcke with the Fuehrer
repeatedly of the siznificance of Belgium neutrality as far as the world was
ccncerned, but even I knew that it would be a hard battle, a battle of large
prop rtions, and that cther ncrms would have to ap1ly hereo

In the esurse of events in the sirine »f 1940 these intelligence repart:a
about such an attack became more and more concrete, and documents which were |
found later anc published by the For.ign Office, decuments of the French
Gencral Staff, proved conclusively that the reports wﬁich Gemany had wer :
absolutely true -~ that actually the plan of an attack °n the Ruhr area
was planned by the then enemies of Germany. In this connection I would like
to call attenticn to a document which concerns a discussicn f Chamberlain
with Dalacier which took place in Paris, in which Chamberlain suggested an
attack cn the vitally important areas of the Ruhr, These propcsals were
made, and I believe this document is at your disposal, at the disposal of the
defense,

The situati-n before this attack on which the Fuehrer decided — the
situati-n in the West was such that at any time he had to count on an attacke
Therefore he decided to attack cver these two neutral countries, and after
the attack e angl I believe militery sources will confirm this -- further
documents were found that .i_n fact corroborate my story, which showed the clos
cooperaticn of Belgian and Dutch General Staffs with the French and English
Gencral Staffs. Of course it is always a difficult matter in a war of that

6799
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scope to violate the neutrality of any country, and une shouldn't believe

that these werg things which we tock lightly. I had many a sleepless night
cver these things, and I wculd like to call to your attention that the same
reasons were considered by the other side; other statesmen discussec this
questicns, I remember a quctaticn: 1Tt was really very fatizuing to think
about the rigzhts of the neutral," This statement was made by a great British
statesman, Winston Churchill,

Q What caused Germany toc viclate the integrity of Luxemburg?

A As far as Ludemburg was concerned, ab-ut the same situati n aprlied
as t- Belgium and Holland, Luxexburg is a vei'y small c.untry, and it is clea
that in a war of this size the army cann-t suddenly eliminate -r spare cne
country. 4As far as Luxemhurg is concerned, I would like to ;»int cut -ne
fact. In the summer -f 1939 we had started negotiati ns with France and
Luxerburz in order tc reach cocncrete neutrality azreements. These negotiatic
seemed to have an auspici us start, but suddenly cne day they were discontinue
by France and Luxemburg. We coulint't quite understand the attitude of these
c-untries at the time as tc why this to.k place, but I know when I repcorted

t. the Fushrer about this the Fuchrer became a little suspicicus. Just what

the motives of the cther side mizht have been we never knewe

Q What were the possibilities .f the influence by the F-reign Office

after partial cccupation >f France?

A After the occupati:n -- after the partial rccupatli-n f France -- at

my request, even thouzh we cicn't have a complete peace with France and

thereby have had cause tc recpen diplcmatic negotiati-ns, becarse it was,

after all, just a truce, the Fuehrer sent an ambassad-r to the Vichy

Govermmente I was especially interested in having this step carried through,

for it had always been my ambition to have close ¢ ntact and close

collaboration with Francee I would like to emphasize that my efforts in thir

behalf immediately after the victcry and truce were taken up azain
imrediatelye. The Fuehrer waes completely ready to follow my request, and
in line with my request began to initiate the so~called Montoire politics -~
and policies,
After a meeting of the Fuehrer and Franco he met with Marshal Petain
6300

e ———




30 Mare)ieJH=3=-3

at Montoire, I was present at this meeting., I believe that I may say in the -

5 interest of histurical truth that the manner in which Hitler treated the

. | heads of a conquered natiun mi:ht be termed as "model and knightly." There
are few parallels in history which could equal his demeancr,
Hitler made prcu.sals to Petain immecdiately, propcsals for a cliser

ccllaboration between Germany and France, Marshal Petain, even at the first

meeting, was reserved and had at the first meeting many reservati-ns, even

; | from the beginning, To my reat regret this first meeting was concluded a
little more briefly and sconer than I hacd hoped. Nevertheless, in the

course -f events we tried systematically and methodically to carry con a policy

of clcse collaboration and gocd relati-ns with France, That this did not

actually succeed mizht be traced back to the attitude in France and according

to the will of the leading circless But Germany had =ocd will and showed n by
Q IWhat influence did ycu have, tozether with the Foreign Office, on
| conditions in Belgium == after the sccupation, that is?
A As far as conditions in Belgium are concerned, as well as in Helland,
we had no influence whatscever., The Fuchrer set up military and civil
administrations and the Feoreign Office was in no way ccnnected with any of thieg

It was represented only by a laiscn man who, in practicality, had ng functi ons,

I would like t. add that subsequently it was a little different in France in
this respect, since we had certain influence “n the Vichy recime throuch our

ambassadore I did that in the realm of finance. This matter has Leen

discussed in this Tribunal,

I weuld 1like to say cnly that at that time I told Mr. Hemmen, no matter
what his powers were - I aprointed him in order to urevent inflati-n and told
bim to keep the chief currency under control. That was the spe€ial mission

that Hemmen had from me, France was essential t¢ Germany eccnomicallys

especially since it did not want tc cooperate with Germany politically, I

warited to keep money sound and stable, and those were Hemmen's instructions,
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Q What foreign political plans did Hitler hawve after the conclusion

of the canpaign in the West?

“  After the completicn of the campaign in the Vest, I talked with the
Fuehrer at headquarters about future develcpments, I asked him what he
i ntended to dc with England, and I sugzested whether we had hetter not make
another attempt with Englands The Fuehrer seemed to have similar thoughts,
anC was very enthusiastic about my propcsal of again making a peace offer, or
bringing about a peace with BEneland in some way. I asked the Fuehrer whether
I should direct an agreements The Fuehrer said, spontanecusly, "No, that
won't be necessary, I will do that wmyself, and that means ycu will not have
to do it "

He sgid, "If England is reacdy f.r peace, there are cnly four peints
upcn which I wish to azree with England. [First of all, I want, after
Dunkirk, that under nc circumstances should any lcoss cf prestize on the part
of Enzland resulte I do not want a peace which would let Engzland lcse
prestises!

Sc far as the substance cf a peace like that was concerned, he enumerate:
four pointss

First, he said that Germany was ready tc reccgnize the existence of the
British Empiré.

Point 2, Eniland must, therefore, consider Germany as the largest and
strengest power ¢n the Continent, especially because of her populaticne

Third, he said, "I want the German colcnies, or I will be satisfied if
I get one or two colcnies, back, because of the raw materials,"

Point 4, he wanted a permanent agreement with England for life and death

Q Is it correct that through Hitler, at the end of 1939, you heard of
the Greek-French conferences and the sending of French officers to Greece, or
that you received knowledze of these goings on?

A Yes, that is correct. UWe were to keep the war in as clcse a scope
as possible, as the Fushrer had pointed ~ut tc me, and in accordance with dhie
I had to keep an eye on the Balkan situati-n. Hitler wished, under all

circumstances and at all costs, to keep the Balkans nut of the war,

The situation was as follows: Greece had a British guarantee and had
63502
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accepted that guaranteey Alsc, connections were very close between Yugoslavia
and England and Greeee, Through our intelligence and through military
channels we heard repeatedly about conferences of the general staffs between
Athens, Belgrade, London and Paris » on the one side, which were allegedly
taking place,

At that time, on several occasi ns » I summcned the Greek Ambassador and
called these things to his attentions T asked him to be very cautisus, and
said that Germany had no intention whatsoever of undertaking anything against
the Greek people, who had always been very popular in Germany,

Then, further intellizence reports came in that Bpritish bases for the
British fleet, I believe s were being establised in Greece, These thinzs led
to the intervention of Italy, which was not at all desired by use I believe
Reichemarshal Goering has already discussed this tepics It was not possible
to prevent Italian interventiin, I was in Italy at the time, in Flcrence,
with Hitler, and when we arrived it was too late already, I am sorry to say,
because Mussolini said, "We are already on the march," The Fuehrer was very
much depressed and sad when he received this news,

Therefore, at all costs, we wanted to rrevent the war between Greece and
Italy from spreading, Fop this, Yugoslavian policies and politics were decisiv
I tried, in all possible ways, to keep clcser ccnnecticns with Yugcslavia,
The three-power pact #had already been concluded, and I wanted Yugoslavia to
Jeine It was very difficult, VWith the Regent , j:'i'ime Paul and the Governe
ment, we finally succeeded, one aay, 80 that Yugoslavia joined the three-power
pact, We knew very well that, in Belgrade, strong powers were at work
against the joining of Yugoslavia to the three-power pact, or any closer
connections with Germany at all,
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The Fuchrer said that the conclusion of the three-power pact had looked like ‘

a funcral to hime |
/e wrere very ruch surprised -~ I belicve it was two or three days after

the conclusicn of this pact--that there had been a putsch, or a riot.

The cevernnment had been overthrovm and & new governnent was set up, which,

undoubtedly, was not fricndly to Germanye

Then we hal reports from Belgrade about clese collaboration with the

British Genoral Staffe I belicve American observers onthis problen know
| abhout this, and from Enrlish sources I have heard that British elements mré

also involved and cooperated in this putsche It scemed to have beene ntire!

L
-
o e l————

natural, for we were at ware

A1l of these events caused the Fuchrer to intervene in the Balkans, first
of all, to help Italy, because she had beon in very desperate straits in
Albania; and sccondly, to prevent Yugoslavia, through perhaps an attack
thr-uch the North, to make the Italian situation ruch more serious anc perhaps
| A ~ consider Italy cur partner.

o " There were military, strategic measures which causec the Fuehrer to enter
the campaign and to intervenc against Yusoslavia and Greeces

n If T understcod you correctly, Grecce, even though she had declared
her neutra.’lity wefare the Italian attack in Octcber of 19,0, gave bases to. th
British flcet on her isles, andput these isles at her disposale

A Those were the military repcrts vhich I rceeivec,

had a plan of an allied landing at Salonika, and he approved of thise 'hen
4id Germany receive knowledge of thesc intentions?

|
Q In Scptember 1939, General Gamelin, the then French Cormander-in-Chic - I
A ‘.'}e lcarned the exact details from the files of thc French General i
' |
Staff after the outbreak of the war, I know that all reports which the Fuehre:
received from the various informaticn branches, from the berinning, made him - 1

anxicus about the imminent possibility .of a mew front in Salonika, that it

mi~ht happen again, just as it had occcurrcd in the first VWorld Var, anc that
this would mean a dispersal of German forces along many frontse

Q In Scotember of 1938 you werc on a second visit to loscowe 'hat wai

the reason for this visit and what took place?
680k
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A 1% second visit to Mfoscow wWas ncceasit.atcd_ by the completicn of the

Folish campaigne I flew to Moscow toward the cnd of September, and while therc

I received an especially cordial recuptione The situation was such thab

definitc conditions had to be cstablished in the Polish area. Suviet troops

hat cccupied the eastern regions of  Poland, and we had occupied the western

parts up to the 1ine of demarcaticn that had ween agrced upon, and a clear

demarcation and sphere of influence had to be made.

tle were alsc concernel with stren:thening our conncctions with the

Soviet Upion and ~uttingthem on a fricndly basise An arfecnent was rcached in

oS Also, an econonic

cow vith drew a final line of demarcation in Tolanc.a

acrecment was planned, which would rcsulate economic connections and put them

srchensive treaty asout the oxchange

on on entirely new basise It was a corj

At the same tine a

of raw materiale Later this arrccment was c oncluced.

pact was made politicalily, as a pa

Then therc was one morc question, dealin with Lithuaniae In a

~onfidential relaticnahsip between loscow and Berlin, thc Fuehrer dispensed
with any influcnce <°n Lithuania and
so that from that time on, teorritorially, conditions were rezulated hetween

Germary and Bovieb Russiae

ot of friendship, and this pact is well knovr

~ave Russia complete influence in Lithuanic
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Q 1Is it correct that on the 15th of June, 1940, after the siving of ar

ultinatum, entire Iithuania and the part which was German was occupied by

Russia vithout Russia notifying Germany?
& 1le had no special agreement on this, but it is well known that thesc

areas were actually occupicde

* Q vhat further Russian measures made Hitler anxious as to Russia's

actions and demeanor?

i ™

- : A  Various points made the Fuchrer 2 1ittle coubtful 2 s to the Russian
attitudes First of all, the occupation which I have just mentioned was one
of those points; furthermore, the occupation of Bessarabia and northern
Bucovina vhich took placc at the enc. of the French campaign and which was

reported to us without nrevious ccnsultatione The munanian king twmed to

us at ihat time for advicee. The Fuehrer, wocause of his lcyalty to the Soviet

pact, told the Rumanian king to follow Russian Aemands and to evacuate

Bessarabiliade

In addition, the Finnish war in the year 1940: The German people had

strony sympathy towards the Finnish pcople, and it causcd the German people

preat anxiety over the Finnish peoplce The Fuehrer believed that he had to
l take this Finnish worry into consicderation up to a certain pointe Furtherme:
there were two additional points: | Ope Was that the Fuehrer received a repor

[ about commmist propacanda in German factories, and this prepaganda activity

was to be centralized in a Russian cconcmic ropresentative, Te also
received word about military preparations which were being taken by Russi de
I xnow after the French campaiin he talked to me on several occasions about
this matter ond said that near East Irussia approximately twenty German .
divisions had been @ncentrated in that recione I believe there werc aboutb
thirty coips which werc to-be concentrated in Bessarablde The Fuehrer was
anikious over thesec reports and askecC me to observe these things very cleosely:
He even said that this pact had been concluded only in the year 1939 so as
to be able to dictate economic measures to us, and he wanted o take
countermeasures from now one I pointed opt the canger of preventive wars,
L+ tho Fuchrer sald that in all cases we would have to take all oddse I

tol’hin that we should make 2ll efforts in diplomatic ways.
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Q In November—that is, from the 19th to the llith, 19L0--the Russian

foreirn comiissar Holotov visited Berlin, On whose initiative did these ||
3 _ [
visits take place and what wWas the content of the discussions and conferences? | S

4 The conferences with Molotov at Berlin had the following contents? |

I mizht interpolate that in our efforts to come to a settlement with Russia

'
- 'I"‘r'

R

in o diplcmatic way I had the nermission of the Fuehrcr from a letter to Stalin |

in the late Fall and invited ilolctov to ccme o Rerline This invitation |

was accepted, and in the eonversation which the Fuehrer ha ' with Holotov the

- Sy - - ™ .
e B g

corplete ecmplex of Gerran-Russian nerotiations anc rclations was ciscussece |

I was present at these discussionse

THE TRESIDENT: Vhat date wns this?

“ n, HOR!: That was fron the 12th to the 1hth, November, 1940 i
| A (Gcn’c:inued) 1re liolotov spoke with the Fuehrer first atout German=- J. ‘

nuesian relations in general and then about Finland and then ahout the Balkans.
T o said Russia had vital interests in Finlanle He said that Russia, on the |
wasis of the thon demarcaticn of spheres of interest, censidered Finland
her sphere of influence. The Fuehrer replied that Germany also had strong |
| interests in Finland, chiefly interests in nickels One was not to ferget that
\ the cntirc German people had & sympathy for the entire Finnish people, and he
I requeste’ llclotov to mect him on this question. This tonic was discussecd late:
,, on on scveral occasionSe
| | As far as the Balkans are concerned, raletov said that he wanbed to have

a non-a ‘cression pact with Bulzaria an’ closer o nnections with Bulgaria in
o I G

rcnerale DBascs there were also menticncda liclotov ha! tcld this te the
Fuehrers  Then the Fuchrer aske-. hir;i swhether Bulraria had turned tc tfolotov
and a-nroached hinm, bub that aid not scem tec have been the casee Then the
Fuchrer*said that this' question could e discussel -y hm and he could take

a position only after he had discussed this thing with Mussolini, who was his
ally and who was also interested in the Balkanse

Other points were &lso Jiscussede A final solution or settlenent was not

roaches” at this discussiones The conference took such a form which would not

lead to a kreaking of contradictionse
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Then I asked thé Fuechrer to authorize me to take wp negotiations and
discussions withMolotov again and asked him if he. would consent to my |
speaking to Holotov again about a joining on the part of Russia with the +3
three=power pacte It was one of our intentions at that time to have Russia
join the thrce~power pacte The Fuehrer agreed to this and I had further ,
discussions with Molotov-lengthy discussionse This discussion dealt with | <

the same questions againe !Moleotov mentioned the vital interest of Russia l l_

in Finland and the close connection between the Russian and the Bulgarian L

people and their interests in the Balkan countries, | .
Then we apreed that on his return to llescar he would speak with Stalin
in order to sce whether a settlorent of this question could not be founde .j-

I proposed to him that they join the three-power pact anl further proposed

to him that I would tdlk with the Fuchrer about the questions whichhad been

raised and would discuss these problems with him againe Perhaps a settlement

or a solution could = faund that way, I suggesteds The result of this

conversation was that llolotov returned to Moscow with the intention that in |
scme diplomatic way the questions between us could be clarifieds |

THE IRESIDENT: Surely, as thesc negotiations didn't eventuate in any

o~

a_reement, they are very remote from amythin: we are cnsideringe You are
“" not swgesting that any asrecments werec comt to, are you?
DR. HORlls Noe I wanted to show only that there were efforts on the part

of Germany to prevent the enflict with Russiae

THE IRESIDENT: There was no question of a conflict withRussia in any
of these negotiations,

DRe HORN: Noe From the total efforts on the part of Germany we can
sather-—and from the testimony of von Ribbentrop--that we werc interested in
preventing any possible conflict between Germany and Russias The Prosecution

asserts that the pact with Russia was made with t he intention of violating

E it and attacking
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Russia, and that frﬁm the beginning t‘he.re had been an intention tc attack
Rusaias I would like to show that that vas no* the cASCa

THE SRuSIDENT: It seems o e w be "7y remcte, indeed. It -nly woes
to shcew thas Ri.‘)laenfrop entered iatc ceriain nezotiati ns with .ﬂussia which

had nc resutt, That is all. ¥ou may go cn. 7, Horn,

v 'BY PRe HCRNs

‘ : @ In oiw of your previsvs #nswsrs voa spoke of militasy concentrati:n
; 8t the sordar of Tast Pruseia, menid niug wwrenty Gevman divisions, T assume
}

that tha' wis Junt a laps2 of oouach,
| , - 5 - ¥ - @ - . e 5 -
A A 1 MeRat 50 g8y WwAntv dpseisn Airtciors. The *ukhrer wenti ned this

many virzge U 2ald, "7 peltave: wh hhze dns one divasdcr in East Prussia. "

A @ Wein's tre oterrauion of - Dalkars tha veanon Sor yoar discussion
L , with Moictovsy

|

: | R I did 2ok orise wndseszamd e guastion.,  Pleuse rapeat it

Q@ Wuisn®™, the Russian ceennatica aa the Balkans and in the Baltic states
| the reascn to have Molot v oeome to Barlin?
& Not as far as the Balkaas are concerned.  No Russizan cccupaticn

applied there, But this @i aonly in Bessarabia, Bessarabia really dces not

belong tc the Balkans in the exast sense. The cccupation of Bessarabia, whicl
came surprisingly quickly, and the ~ecupati n ~f Nom hawrn Bucovina, a reei in
, which hac not been ~zr2ed upon as a Russiaa crnore of influence — the Fuehrer

at that time said Lhat this was real.y Avst i Lirridory - and the ecupatic

| of the Baltic regiins, It is true that the Trearer was fillecd with anxi ety

because of these cccupaticnse '

Q Is it correct that you and Hitler, in the summer of 1940, knew of the

T e e T

presence of a French~English mission in Moscow and that you had knowledge of

_r it?
A Yes, ‘:éhat. was the date, please?
' ~ Q Summer of 1940; that is, after June 1940,

A Yes, that is correct. Such reports came in continually, but I cannct

tell how far it actually applied tc the summer of 1940, In the year 1939,
when I arrived in Moscow, I frund French and Enzlish military missicns oresent
therg, so that afcording to .inmstructi.ns from the French and Brglish
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0 zovernments they could conclude a military pact between Russia and England and

France, It was in line with this policy which the Fuehrer mentioned on the
28th of May in his speech to the Reichstag in which he mentioned that Germany
was being encircled, and which in the year 1936 in the messa.e by Churchill
had been macde publice

Q Is it cocrrect that at these conferences -

SIR DAVID VAXWELL-FYFE: My Lord, I am trying very hard to follow thise
I wonder if I culd be helpdd? Did the witness refer to 1940? I wanted to

get it cle ar whether it was 1940 r 19397

THE FRESIDENT: Do you mean about an Enzlish missi n? June 1540,

A I was going tc answer to that, I already said that I wasn't exactly
sure about 1940, but I did say that such reports were present in 1939, I
know that this mission was there in 1939.

Q At the visit of Molotov in the year 1940 a£ Berlin, was there any
discussi-n that Russia, upon the conclusion of the Russo~Finnish peace, was
not satisfied and wanted to incorporate all of Finlanc?

A In t:is concrete form we canmot say that, but it was clear that one
could see from the Russian position and attitude that Russia was going to
c-nsider Finland as her sphere of influence, and what measures Russia intended
to take there I doc not know,

Q On the 5th of april, 1941, a Russian-Yfugcslav nrn-aggressicn pact
anc friendship vact was concluded. What was the influence of this conclusicn
ocn Germany?

K The influence or result on Germany seemed tc be a confirmation of the

fact that Russia was deviating from the pclicies of 1939. He received the

conclusi-n of this pact as an affront -- as he expressed himself -— for he
saic¢ that he had concluded a pact with the g vernment and now shortly thereaf'e:
Russia was concluding a pact with that government wnicn was expressly set agains

Germanye
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Q Is it correct that Hitler, as a result of that, prohibited you from
taking further diplomatic steps arainst Russia or with Russia?

A It is corrects I told the Fuchrer at that time that from now on
cne nust try all the harder to cla‘r:iijr Russia's position, ' He said that that
would be useless, and in his opinion it would not change the Russian attitude.

Q  “hat werc the final reasons for the Russian ccnflict?

A Repeat the question, pleasce

Q Vhat werc the causcs for the canflict with Russia?

-4 T have to say the followinge Inthe winter of 1940-41, the following
situafion confronted the Fuehrer, and it scems to nc very important that I
clarify this situation,

En;lanc was not realy to nake vcacee Therefore, the question was of
decisive irmpertance to the Fuchrer to know what the attitude of the United 4
States o Amorica was and the attitude of Russia, On these twe points he
told me the followings I had a very lengthy discussion with-him about this
at that time and asked hin to rive me clearly defined diplomatic principles
anc. instructions,

He said, "The attitude of Japan is not caapletely certain for Germanye
e have, =f ccurse, cohcluc‘m‘. the Threc Iawer Fact, but there are strong
elcments at werk in Japan which work in the opposite dirsction, anxl we do not
know what position Japan will take. ftaly, through Greece and her campaign
there, showed hersclf to be a rather wealt ally for use. It nicht Le that
Germany would stand completely alonce™

Then he mentioned the positon of the U.S.Ae ané the attitude of the
UeSells  He said that he had always wanterd good relations with the U,S.A.,
but even thouch the attitude of the U.S.i. had ';Laecome mcre an” nmere hostile
toward Germany, the conclusion of the Three Fower Tact was to kecy the UlsSede
out of the war. It was our wish that throu:h it those circles in the U.ScA.
mi ‘ht be stren:thene? which werc for reace and for zood relations with Germary
That was not successful. Even after the enclusion of the Three Power I'act,
the attitude of thc U.S..\. tcmi-d‘(}emgmr as _r}ot friendly, the chief idea
whalch the Fuehrer an! I had bheing that if the U.S.A. miczht enter to bring
ahout two fronts, this did not actually obtain,

Now the further question of the attitude of Russia was to be considered,
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anc. the Fuchrer said the follwing: "o have a friendship pact with Russiae
Russia has shovm an attitude which pives me cause for misciving and concerne
e do not know, therefore, just what may befall us from that sides'

He received reports of < eployment, and he tried to take counter measures
of a2 military naturc upon which I am not informed. However, he had the
creat problem and care that sooner or later Russia on one side and the UeSelie,
vith Enzland, on the other side, mizht procced arainst Germanys He thercfore
counted on one side with an attack v Russia and on the other side with an
attack from thc UsS.A. and England, that is, an invasion on a large scale
in the wests- .

These rcasons made the Fuehrer decide to take preventive steps, and
decidecd hin in favor of a preventivc war against Russia,

Q Vhat real political intemsification was at the basis of the Three
'ower lact?

A The Three ewer Pact was concluded, I believe, in September l?hg;
The situation was, as I have just pictured it, that the Fuehrer was c oncerned
that sconer or later the U.S.A. would enter the war, Therefore, I was
interested in diplomatic ways to do everything pessible to strenrsthen the
German positione I believed we had our dlliance with Italy, but Italy showed
herself to be a weak ally, Thon beyond that, ‘the only friend that we could
count on, outside the Balkans, since we could not get France to be friendly, .
weuld be Japane

Then in the summer of 1940 we tried to come to closercontact with Japan,
Japan had made efforts alens the same.lines, and throurh the three working
together the pact was put throurhe

The aim of the pact was, or rather I should say the cntents of this pact
was tc be a pact of a political, military and economic nature. There was no
coudbt, and we always considered it from the Leginnin~, that this pact was b
be a cefensive ones By that I mean a pact which, above all, was to keep the
UeSelie out of thec war, and I had to hope that throush such a constellation the
possibility would arise tc Lring: alout a peace with England,

It was asserted many times, but it is not true, that there were

agcressive plans at the basis of this pacte The purpose of it was, as I have
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said, to hring about a constellation of power which would _ive Germarny,
on the one hand, the opportunity to order things in a new way in Eurcpe,
and to give Japan the possibility in East Asia-- the China problem was there--

and Jaban was to have the possibility to solve this roblems That was the !

{ purpose of the pact,

', The situation was not unfavorablc that the UeSeide would 'rely oﬁ this ,

pact and England would be isclated, so that perhaps a compromise peace

i would be achiecved, a compromisc peace which we never lcst sight of all curing |
| the course of the war, and which we wanted .cven at the ency |
| Q Vhat influence, according to the reports which reached you, Aid I
I the Anschluss of Austria and t he funich Agrcement have on the United States? 11-

A Therc is no doubt that the United States, after the cccupation

| of Austria and after the Mynich Iact, was a-ainst Germany, and in a '
) sharper monners

Q In November of 1938 the American imbassadcer at Berlin was recalled /

to Vlashington to report to his Government, and the normal diplomatic _ '

rclations with Germany were interfered withe .JAccording to your

o —

observations, what were the reasons for hisbeing recalled?

e —

A Vle never recally i‘ouﬁl out the details, and we regretted it
exceedingly, for in this way we were forced forour part tc recall our
Ambassador in Tjashington, or to call him back home to reporte

But it is of crurse clear that the total attitude of the UlSei,. was
decisive for this measurc, Hany incidents had taken rlace which broucht the
Fushrer to the conviction that sccner or later the U.S.A. would enter the

war against use

T would to clarify or mention a few points, It was the attituce of fll

President Rcosevelt even in the year 1937 s through a specch which he made

then, that there was a campaign by the press even as early as thate Then

when the Ambassador wasrcalled the situation became more critical and more

scvere, vhich took place on every level of relaticns between Germany and

the UeSeile | |

I helieve in the meantime mmny documents have teen published ahout B/
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these events, and I belicve the Defense has submitted a good many of those
documentse Ope of them was the position at the Fplish crisis, the attitude
taken 1y the UeSele's diplomats at the Polish crisise

The cash-and-carry plan then went into effect, which was to work against
Germanye Destroyers werc put at the disposal of Englande Then the
Lend-Lease Bill came through, and in other spheres the U.Sede was
approachiné Eurcpe in occupying Iccland and Greenland, then Africa. The
help which she pave Soviet Russia after the outbreak of the war -- all these
measﬁres strengthoned the Fuehrer in the opinion and in the view that
shcner or later a war with America wasto ¢ counted on as a certainty. There
was no doubt at least that a war was not desired by the Fuehrer, and I can
say that in those years--and I think you can see tals fron many decunents
submitted by the I'rosecution--that again and again I triel in diplomatic
ways to do everythin; to keey the UsS .‘fx. out of this war,

Q In the sumer of 1941 the then Amcrican rresident Recsevelt gave
the crder to shoot to his Navy in crder to ;revent armament material to
reach Englande Uthat was the reaction of this orcer on Hitler and on German
ciplonacy?

A It was a very recrctlable incident for use I cannot remenber
attitudes as _far as technicalities are concerned, but I i renenunT
'bhat Hitler was very ruch excited about this ordere I helieve it wes in a
spceqh at sone meeting, perhaps at Ifunich, “ut I do not recall exactly, that
the Tuehrer' replied t~ this speeche I recall the form of the reply tecause
it secme” rather odd to me,s He said "lmerica hz;s, civen the order to shoot
on Gernman shipse" He said "I did not rive any such orcer, but I ordered
to shoot backe" I believe that islthe way he expressec ite

The ~iplcmatic spheres it was customary that decuments and proofs
of such events reached us, but the Navy has more definite infermation and
knows nmore about these matters than I doe

Then I Telieve protoéts and »ublications followed which referred to
the reasure and which clearly cefined the German attitude 3 without referring
to documents I cannot pive you the exact nature of these protestse

Q Did Japan, “efore her attack on Fearl Harbor, notify Gern{any of her

intention?
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- A No, that was not the casce At that time I tried, as far as Japan
was concernec, to move her to attack Singaperees A peace with England did
not seem possible, and I did not know in a miiita.r:.r way which measures would
be possible to reach this aime
The Fuchrer instructed me, at any ratc, in a diplomatic way to do
eﬁ'ery'bhing ‘l:.o reach or bring about a weakening of the pesition of En -land

in order that the peace misht Le brought aboute 1le believed that this canld

+ be done best through an attack Ly Japan on the strong position of En;;land ||

in East Asiae Therefore, I trie@ to influence Japan to attack Sinzapore, 1] "'
After tlic outbreak of the Germon-Russian war, I also tried to have

Japan attack Russia, fcr in such 2 way I saw a quick ending of the war,

Japan , however, «id not de thate Rather I should say, she did neither the

cne thing we wanted nor the other, but she did do a third tﬁin;;. She attacked

the United States at Pearl Harbor,
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This attack was for us a compblete surprises We had considered the pessibllity

that Japan micht attack Singapore or perhaps Hong Kong or attack England, but

We never considered that it should attack the United States or that was anything

that we Wanted; that is, the possibility of an attack »n Enzland but if that l;

would happen, the United States would intervene, That was the questi.n which

we consicered often at lengzth but we Ih-ai.:ed that this would not héppen and y
that America would not intervenes The attack cn Pearl Habor was told in ?
Berlin —- or rather, I received lmowled}z:e of it thruugh the press and then q
I received Reuterts message from the Japanese Amba:ssador Oshima., All othér
reports or procfs or anyt}'{ing* else are completely untrue and I would like
tc testify to that urxleI; my cathe I would like to go further than that and
concur and assert that even this attack was a surprise to the Japanese
Ambassader — as he told me, it was a complete surprise to him alsc, ‘

DRe HORN: Do ycur Henors wish for a recess at this time? 3

| THE FRESIDENT: Dr, Horn » how much leonger are you geing te take? I

DR. HORN: Not much more, ysur Honcr.e I would judge 15 or 20 minutes, |

THE FRESIDENT: Very well, we will recess for ten minutes, "'

(A recess was taken,)

BY DR, HORN:
Q What consideration, besides Japan y Caused Hitler tc enter into the |

war against the United States?

A4 After the report about Pearl Habor was received, the Fuehrer had to

decicdes The wording of the Three-Fower Pact indicated that we had to assist

Japan cnly in case of an attack azainst Japan,proper, I went to see the
Fuehrer and submitted to him the details of the situation and told him at the
time that of ccurse we had to be gratified by a new ally against England, but
that at the seme ti:r.e.a new enemy would ccme in't.o.being, because the United

States wculd alsc declare warp NCWe

The Fuehrer decided then that the United States had already fired upon

our ships and thereby a state of war already existed. It was therefore only
& questioun of formality, or, at any rate, the official state of war was to be

expected and it would not be possible that this condition, as it existed in

I the atlantic, should ccntinue without a German-American war,
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He charged me then with drafting a note wnich he changed subsequently,
and which meant that the Ambassador sh .uld et his passport,

Q What was the cooperaticn in the future between the Foreign Office and
the allies of Germany?

* The cooperaticn with Italy was a very close cnes That is to say,

in fact, in the further course of the war we were forced to take care of all

military matters there ourselves s to direct them,

As far as Japan is cc:nce;rned s the croperation was a very difficult ne,
anc that for the simple reasun that we c-uld ‘nly communicate with the Japanese
Government by wireless. We had eonnecti-ns frem time tc time ‘t'::y U-bcats, but
a ccordinated war torether with them was not_ ossible,

I believe that on this pecint the expressi.n of the American General
Marshall is correct s that here 2 clcse stratepic cooperaticn and planning of
any ﬁnd'dicl not take place, In fact, in reality, that was nct the case,

Q And hew was the ccoperation with Italy?

A As I have just saic, the cooperation with Italy was, of course, a very
close one, but it proved to be difficult because there were many hétercgeneous
influences and Italy, fr.m the very bezinnine, was a very weak ally in every
directizn,

@ Why, in the course of the Russian campaign, did you sugg;est to Hitler
the meking of yartial peace agreements? .

A At Mogcow a certain atmecsphera of confidfencsd te{ween,the soverngent
and curselves had been created, which alsc influenced the Fuehrer. I know
that the Fuehrer, for instance, told me once that he had confidence that
Stalin, whom he ccnsidered cne of the really preat men of history, but one
could never tell what might still come, The power of the Soviets was
tremendous, andst.‘:.e.reﬂc:;re it was very difficult to know when ahd how one could
come to a renswed azreement with Russia,

I,myself, always tried, through diclaratie and other channels, to chtain
certain ecntacts, because I always believed and hoped that one could come to a
peacé somehow or other which ﬁnuld relieve Germany, zemerally, in the East ’
and make it possible for us to concentrate on the Test, and even possibly

lead to a general peaces
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Adolf Hitlergand 1 met him at that time in the train at Bam»erg and
rejected categorically any such peace cr any such attemts at peace because
he believed that that would only be. used, if it became known, to create a
cefeatism and an» on, I suggested to him at that time to negotiate °n a very |
moderate basis with Russia for reacee

Secondly, I advised the Fuehrer again to seek such a ypeace in the form

of a lcng, written statement in 19435, I believe it was after the Italian

collapses The Fuehrer at that tiue was more prepared for such a pe2ce and he |

he said that he would teli me tt;e following day, The followinzg day, however ’
I cid not receive any authrorization -p directive from hims I believe that
the Fuehrer was certainly of the c¢.inion that the Lreach between Natisnal
Socialism and Communism would be very difficult to mend and such a peace would
only mean an armistice, |
Later I 2zain tri:d twice but the Fuehrer wzs of the opinion that first ‘
of all a decisive military success had to be achieved and then cnly could we
start to negotiate, cthcrwise any sucn negotiztions would have no sense. |
If I am asked ab ut my o. ini.n » @8 to vhether such negotiati ns would
seem to promise any successy I would like to say that I myself had my doubts
about ite I telieve in view of the strong attitude which sur orponents took, i
especially Enzland since the be Annin: of the war, that at no ins tance was :
there really any possibility for Germany to achieve a peace, that is to 53y, ]
neither in the east -r the weste And I am convinced that ever since_the '-1

formulation at Casablanca of unconditicnal surrender such a possibility no

lonzer existed. I base my 2pinion not only con abstract Judgments but cn

cantinucus reports and informatisn c ming t.recush indirect channels which |

scmetimes the other side &id not I"ea.lize but which we had and w:ich representes 1

the opinions or informed us 5f the cdnicns of imortant personalities during ”
i

the years, that one was cefinitely determined to carry zut this war to the end. 1

|
I believe the Fushrer was perfectly richt when he said that there was no l

sense in such nesctizticns, /

& To come to a different subject, the witness Lahousen has testifiecd

here that in September 1939 there had been a conversation on Hitler's train
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in which you also had taken part anc where plans were made for an incitement
of a rebellion during the Polish campaign,

H'mv did this conversaticn ccme about and what was ycur role during that
discussion?

I remember that in the course «f the Polish campaign the Chief of the
Intellizence of the Armed Forces, at that time hdmiral Canaris, visited me
for a short persnnal visit and I was at that time on the Fuehrer's train in
my railrcad car. I cannot remember that the wi"c.ness Lahousen had heen present
anc. I had the impression when I saw Lahousen here that it was the first time
I had actually seen hine

Canaris cams to me casually to tell me what he was doing in the field of
repcrfs and intellizences I believe it was at that time he $old me that he
had put all his men to work, all his contact men to work in the rear of the
Polish Army for a rebelliczn amongst the Ukrainian minorities, But sheh as
it has been said here as tc a directive on my part -- he never received such
a directive and he could not say so for two reasons,

First, the German Foreizn Minister could not give any directives
to a military office, Secondly, the Foreign Office at the time the Polish
campaign started was nét at all concerned with these questicns, Ukrainian
minorities and sv one I did not even know any of the details as to thcse

questionse Thus, I cculd have given no such directives.

Q@ The Prosecution has submitted here -

A May I say some more about that?

Qhe witness Lahousen said here that I had allegedly said that villawes
should be put cn fire and the Jews should be glhleds , I w;)uld like to state
categorically that I never made any such statements,

Canaris was at that time in my car, my comrartment, ard it is, pcssible
although I do not remenber exactly any more, that I may have talked to him
casually later againe Aprarently ne had rec:-:.:ivad instructizns from the
Fuehrer later as to what he was sup.osed to do in Pcland eoncerning the
Ukra:‘i.niaﬁ and similar qusstions,

The statement which I am alleged to have made dces not make any sense

at all because first, as to the Ukraine s those were Ukrainian villazes, they

L J—
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were out friends, they were not cur enamies and it would have been quite
senseless of me t- say that these villages should be ut on ﬂre. |

Secondly, concerning the question of killing Jews, I can only say one

thing, that this would be quite opposed to my own attitude and the question |
cf kKilling Jews was never close to my thoughts, So that, summarizing, I may
say that this .is absolutely incorrect, Likewise, I have never Ziven a

directive or could have ever given.a directive of that kind,
May I add also that I do not remember and T believe that Lah-'usen himsel
was not quite convinced ~f that statement which I was suppcsed to have made,
Q What is your attitude to the circuler of the Foreign Office which
has been submitted by the Prosecuti-n concerning the Jewish question as a
factor in forei.n rclitics in the year 19387
* This circular was shiwn me here and I an it here for the first time,

It hapyened this waye There was an office in the Foreign Office which

Was concerned with Farty questions ana With questi ns of ideolczy, That

department was certainly coordinated with those departments of the Party

which were cor . etent for these things, I have seen the circular here and
it seems to me that it 1s definitel: alcnz the same lines as vere issued at
that time for the enlightenment and educaticn of officials. I could alse }

believe that this Circular passed tnrou-h my office but I believe that the

fact that I did not 81lgn it and neither did the State Secretary shculd prove
that the circular was not consicdered very important by me even if I had seen |
ite If it wuld have -assed my office then it is quite certain that I did ‘
not read it because such lcng decuments I dic not care to read at alls, But ‘

documents of that kind I had always submitted Ly my assistants with a few

explanatory words and may I als. say that in the ccurse of the dayts work | )
there were hundreds of letters which we received and sf:-me of them were read (
to me, some of them I si. sned and many of them I may never have read, but. I

want to state tha'b here toc it is quite to be understocd that if one of my

officials sizned the circular that T assumed the full respensibility for it,
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Q The prosecution has repeately mentioned the Geneva Conventicn,

In this connection. your name was also frequently mentioned. ihat was your
attitude toward the Genova Convention?

4 T believe, and many ceople could eanfirm that, that from the
beginning of the war the Foreirn Officc and I have always been very much in
favor of the Genova Conventione I should like to ac:l that we have always
foundlgreat intorest and rreat un-lerstanding: with theﬁﬂrmy. That later
rerhaps one has derarte? in one point or another fron these principles can
he ashribed to the harsh necessity of thc-war anc. alsc of the Fuchrer,

Concerning; the terror fliers I have to say .that Jdurin: thé ycars of
1943 and l9£h En;;lish and Averican air roifs heecane a terrible cdanger for
Germanye 1y first irpression at that time was Hanbure, and I do reaember
this inecident very well bSccause T was at that time together ‘with the Fuchrer
ancd I described  him the terrille depressed feeling T had hadles I helieve
that ncbody who has ever seen such o roid and the résult and lived throuch
such a raid can get any impressisn of vhat it ~canse It is quite clear
therefore that on the CGerman side liitler continually had t- ény to find
a solutions I rust sy eak here atout the terrible attack on Dresden, and I
wculd like taqask'if the Court a rees to call a witness, that is, the Danish
minister, vwho was there durin: tﬁe avtack and -eserived it to me o ays
latere

It was therefore quite clear at that time that the questicn >f terr r
flicrs had to be solved by the Fuchrer somehow or cther, and our attitude
was that we wanted $o0 find a s-lution within the Geneva Convention or at
least a solution of which we could zrankly notify the opposing: side, 1y
point -of view, and 'which I have exressed frequently, althoush my field wes
not immediately interecsted in the quostibn, that is to say, we were not
interested in the Job ofthe intellience--that was a military or political
question--but we werc iﬁterestcﬂ with recard to the Gencova Convention; .and
that attitude, our attitude, was that if one &d anything about that questior
there had to ke an official proeclamation in which sheould “e announced a
definition of terror rliers,'and.in‘which it should be said that these terror

fliers who had committed an attack upon the civilian population would e
4321 |
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brought before nilitary courts, Anc these measurcs, that is, these

preparatory measurcs, should relate +to

the Geneva Conventi ‘ny which should

e notifiecd along with the cnénye  If then any such fliers would have been

convicted by a court, a military court, they sh

|
oculd have heen executed: |

\.i,
if not they should ke returned to the s’atus of prisoners of war, racticall; :

it never came to that, Tt was net & suczestion which I had made, but a

staterent, a remark made during two conferences withHitler,
A _

p rractically realizen

anc. that was never

becausc a definition could not e found,

I telieve later there Was some (iscussion whichhao allezely talin place

in Kresshein (?) where I Proposed a very far-reachin: s»lution. This
]

conference itsclf, if I remember corxectly, did not tale placee T believe,

but I 2

O not renenber correctly, that at that tine T v
A

as not on rood terms

withHimmler, and that T hal not talled to him cp t2 Geerinz, vhom I dintt

sec frequently aLout this Questione I believe thercfere that it is rossible |
that in the course of 2 state visit in Kressheim, which happened i‘requerw'l:lya |

that therc was a conversation with the Fuehrer, 2 rencral o

onversation,
about these fzets, which hay

~ened frecuently, But I do nov rememier that
Very accurately; I only mow one thing, that if a more far-reachins proprsal

was mace it was what I had mepti cned, an? that cam only refer to the

% OllDWiﬂ: -

At that time we Were concerned alout

a clear definitinn of the

|
expression "terror fliers," and there wore the gquestions which arcse and

were discussed coming from various sides to the offect that certain cate,

sories B

of attack should be defined as "terror ~ttackse" I believe attacks wvith | |
i

R . ; \

weapens such as machine guns on the “lanese It is nessible, I !:.elmve, that \

this note or this remark implies that a yerson who knew ry imressicns |
wanted to find a practical solution which later could have been “rought into
accerd with the Geneva Conventicn or at least could have teen dscussed with

Ceneva officially,

Then cne has submitted here in this connection a document, or I belicve

& susgestion, for an affidavit by an cxpert of the F oreign Offices That

affidavit--I do not know now how it came upj whether I cave the order for it

- or whether some officers of the Army started it whe wanted to know the
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opinion of the Foreisn Office. The details I do not know: I only know that
the armed fo-ces. the Wehmmachu, alw @ stresced the importance to know cur
c*pinian concerning the Geneva Conventicn very zleacly,

I remeuber that affidavit, h-wever, and that I have seen ite I t has
been said here that I had approved it,. | T believe details wculd lead tno fare
That is nct correct, but I remember that at *hat time € considered that
affidavit a very important metter which 1 did not like to decide myself, and
I had it submicted to thé Fuehrer. And I alsc believe, or rather I ro. 2mber
fairly well, that the Fuchrer saic at that +ime that that was ncnsense, aud
that therefcre this affidavit did nct find any approval with the Fuehrer,

And in ihe further course of even%s I only heard, because we were nly
indirectl interested. vhat i% A& not ¢come to an order from the Fuehrer or
the armed forces, the Wchimasht, hecause the armed forces were of the same
opinion cn that questi.n as we bas? “asn. I could nobt recall that in detail
however; I can only say cne vhing with ahsclute certaiaty, and that is that
since this questicn of the terror fliers hac come up that I was nct informed
of a single case of lynchinz; I only hearc - here that they had taken nlaces

Q The other day the witness Dahlerus was brourht heres  Since when do
you know Dahlerus?

A T believe that I saw Dahlerus here for the first time, Of course,
it 1s possibie that I may have seen him cnce from afav or possibly in the
Reiosh Chancellcry during -ne of his apparen”lr fracuent visits with the
Fuehrer, But I do nct remember him, and vnen I saw him here I had the
impression that this was the first timse.

Q Did you have any possibility of having any influence.over the
airplanes of the Reich Government?

A& No, I had no influence,

Q Another questiune As foreign minister what real estate was uncer
your jurisdiction?

A Tt has been said the cther cday by the British prosecutor —- it has
been asserted «- that I had had one house first and later six h-uses, I want
to clarify this for the Courts A&fter 1 had lcst my entire fortune, which 1

acquired by my cwn work, 1 became quite wealthy again. Besices, I had certain

possibilities through relatives and thrcugh my wife and throuch relatives of my
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wife to «= in the years 1922 and 1923 I built a housg in Berlin-Dahlem and

bought real estate, and we lived there for many years, Furthermcre, in 193l ’

as I want to point ocut, this had nothing to do with my political activities ’

because I had just started in my political activities at that time from a

small inheritance and from some funds which I had and from which I bzucht an

estate, a small estate, Sonnenburg, near Berlin, with a small house.' The

other -- I would rather Say, since that time I have not acquired a square

metre of property anywhere in Germany or anywhere else. The c¢ther hcue: : whie.

have been mentioned here by the British “rcsecutor -- here we deal with

the so~called Castle Fuschl, which had beecme known during the war thr-ugh
receptions of many foreign statesmen, That is not really a castle rut a

tower, an old hunting tower f the archbishop of Salzburg, which the Fuehrer

had put at my disposal because he warted that when I was at Otervalzbhurg

I should not live in the hotel s 1V was always very crowded and T had to

bring my assistants with me, my staff, and that I should have a roof over

my head,
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This property, Schlo_sa; Fuschl, never belonged to me rersothlty, b;!ﬁ ii'. was
a so=called endowment of the Foreign Otﬁce, which belcnged 'enti;t'ely to the
State and was also supported by-the State, I never knew the former owners
of this vastle or this tower, but only knew their names, and, therefore, I
cannot say any more about thems I have only heard that during the time that
the confiscations took place in Aystria, the pro-erty of political enemies
was alsc confiscated by the Reich Government,

The second one which has been menticned here was the house, I believe,
in Slcvakia, and a third house in Spdetenland, which had belonged to a Count
Czernin, I believe I can explain this als oy

The Fuehrer had given me permissicn in order to invite fcreigﬁ stAtesmen
anc be able to talk to them informally and to arrange hunting partips. I was
alsc a huntery The Foreign Yffice, that is tc say,-the Reich Govermment,
had leased hunting grounds and buildings in Sudetenlands I believe they were
never bought: They were only leased..'. The ‘same - thing applied to Czechoslcovakic
and that estate did not belong to us at all, The Slovak Sovernment only put
it at our disposal a few days every week to hunt deer and I used it two or
three dayses But that has ncthing to do with my own property,

Another place was mentioned, a house which was situated, I believe, in
- the Rhineland, It is the Tanne Housee It is a small house, according to the
descriptiém which I have received, where the feedmaster who took care of
several horses lived, I was a cavalry man once and was interested i~ the
horses which had been acquired by the state from the Aga Khan in France, who
was the owner of the stableses And the horses had been brought there because
there w.s no place fur them in France, I want to state that thesec horses
were paid for, according to their real value, and I thi.k the Aga Khan can
confim this, Tl}ey were brought to Germany in full agreement with the
,Fuehre:, altl_;ougtz hq_hgd not much .’Lntereat for horses, but: he understcod my
point of view. These horses were later to be taken care of, together with
Ih?rs:ea belonm.ng to the Reich Regierung.. 1 | 3

If the Tribnnal pam:l.ta, I would like to say again as far as my parsonal
Iaffaira are conqerned, my defense counsel can present w:ltnesses and affidavits
showing that, I have stated at the end of my mipi-s_tpr that _I_w?uld not like jso

T
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of twe gifts which I have received from the Fuehrer, but which I believe I
have used up in the course of my exf.ansei.

Q One last questi-n: Durinz y-ur foreign rolitical activity, cid you
gee any possibilities to realize poasibiiities for the vision which had
been granted for Gemany but never rt;alized?

A Tﬁat. was a great difficulty and the difficulty frop which evolved
this ware Adolf ‘Hitla-r wanted == an he told me that very often -~ he looked
for a solution for all these problems in Europe to build up an iceal sccial
state, That was his aim. ow, the realization of these ideal aims of *..2
Fuehrer were greatly hampered by the strenusus poidtical systefq, as well in
Eurcope as throughout the world, whir::h at that time hard been established.

The Fuehrsr has = and then I have upon his crders, and I believe I may be a
good witness for it myself -« always tried to solve these problemsin a

diplanatic way, I was very muct; eoncerned with Parapraph 19 cf the 3tatute
of the League of Nations day and night, but the difficulty presented itself

that the Fuehrer was nct in the position, or was convinced that it was simply

impussible through dinlematic channels and, without havinz a stronz armed

forece to back it up, to get any resultse The mistake was male, I believe,

‘that in Parazraph 19, which was a very gcod paracraph of the Statute of the

Leaiue of Nations , which we all would have been very willing to sign and
execute, the practical execution to regalize this paragraph was missinze It
was simply not theree And that created a situaticn where the powers -- and
that is quite natural ~e who wanted to retain the status quo were arainst any
steps taken by Germany, which, of course, caused some reaction with the
Fuehrer, until finally it came tc a point, and to the very tragic point, where
a question like Danzi; and the Corridor, which could hawe been solved
relatively simply —- but over such a question this great war has started,

DR, HORN: I have no more questions.

THE PRESIDENT: I do not think it would be possible to gd any further
with the examinaticn of the witness today, bub the Tribunal would welcome

your assistance and the assistance of the Prosecution with reference to your

documentse Vould you tell us what the position is with reference to your
6826
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documents, and could the P:‘os.'eoiitj‘.on tell us how far they have been able to
see these dcocuments since they have been translated and how far they have been
able to mexe up their minds as to what documents they wish to object tecy  what Py

docunents they are prepared to admit as being offered in evidence before us?

_

Could you htell us what the position? How many of your documents have been

translated?

L
I . "--.r'.—.!:' -

DR, HORN: A gentleman from the British Prosecuticn told me this mornihg
that the English document beok will not be ready untkl Monday and then I,. 4
tovether with him, could work out the questicn of relevant documentse. He
alsc told me that throuzh the British Prosecution everything would be arranged
with the otller delegati ns of the Prosecuticns So that on Tuesday I should be

in a positin to submit the remaining documents. and, I btelieve, within two o [

three hours this cculd be teken care of, I want to submit these documents in
zroups and would not have to read too ;nuch ,. I would only have to explain for'
what reason I would like to put these documents in evidences i
THE COURTs You said, did you not, it would take you longer than two
or three hours to ex»lain the cocuments after you had come to the arranzement
with the Prosecuti-n?
DRe HORN%: Yes,
THE COURT: Ard have y-u any other witnesses to call besices the 1
defendant? |
DR, HORN: Noe I would cnly like tc submit an afficavit by Legaticns8rat
Gottfriedsen, which describes the personal relations of property of Ribbentrope. @

Gottfriedsen was officially charged in the Foreign Office with the handling |

of the official income of the Foreign Minister and was alsc very well |

informed about his private prcperty in particular, as well as about the

personal and official property in o_bjects of art of the Foreign Minister. and
the Foreign ﬁinistry. This information I have put in a few questicns and they
are contained in the affidavit, If the . Prosecuticn ha_s no objecti-n and

does not protest 2zainst this affidavit, I would nct have to cail the witness )
Gottfriedsen, However, if the Prosecuticn wants him to be here, then I would

ask him about the contents and substance of the affidavit, Besides that, T

have no witnesses for the defendant von Ribbentrope. Therefore, by presenting

"
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¢ my documents, I could ccnclude the case Ribbentrop as far as the defense is

concerne d|

THE PRESIDENT: +Would the Prosecution tell us their view cn this ?

STR DAVID LX#3LI-FYFE: My Lord, as far as the British Prosecution

is ccncerned, we have now had six document books, I think, taking us up to 21k,
roughly two=thirds cf the dccuments wnich Dr. Horn wishes to tender, and we
have Leen able to go through up to Noe 191 I made cut a list -= 1 could

hand cne to the Court and give Dr, Horn cne -- of those documents that we

Jbject to, which are very briefly set out, I should taink we cbject to
s-mething like seventy or eighty, between Nos. L5 and 191. There may be a

1ittle more, The Soviet delegation have, I think, in their positi 'n, to

tender their objecti-ns, which are practically entircly in accord with ourse

They were prepared separately. Mo Champetier de Fibes has at least two

batches of dccuments to which he
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wishes to make objections. I thinlk I may say that Hr. Doddis more or less

leovins this point to me and will act in accorcdance with the British

§ o e -E‘lﬁm'“ 1 f

Delegation's view cn the pointe So that is the positione It probably would

be eonvenicnt if I handed in a very outlined list cf ohJcctions which I ‘é

have u; to Zatce '.i

THE PRESIDENT: Yes, the Tribunal would like tec know, Sir Davic, ?

what thc position of the Pr secution is about the translation of the documents, j

You remeier that the Tribunal i make an order that the irosecution should i

c:ject to documents, if peossible, before thoy were trmmslated so as to avoid E

| unnceessary translations and in any cvent of disarrecment Tetwcen the E
Trosecutisn and the Defense any matter should Le referre? to the Trilwunal, ;

It is thoucht that there were a great mumber of -ccurcents which shoald ke

P ———
£ )
rannpy Y, . ™

achieved in that way and the labor and time takcn up in translaticn weulad te

e

e ————— gy
= T -
-

- W N .ame

these documents is that we Aid cur hest teo try z2nd formulate our view an the

!
' chviated,
SI DAVID iAXELI-FYFE: Yess The difficulty we have “een in over
index, but it is a very difficult mexter when you cet a short deseription

cf only a linc an? a half abou’ a Jecvaomt, Lo form a view. It might be

L *__ *—-fh—-‘-——_ S

that thot vousd be the most * cacrical wgy of 'oing it, despite its difficulty,

If the Frosccution were ~iven an iandex with es fairly [o2d a-dsscripvion |

as possihlc of the document, ths Frosecutzon then formulated their ol jeclions \
on the indcx, and the Traibunal hoard any outetan’ing differences “efore the 1
dccunents were translated, I should think--I am afraid I can enly put it -

tentotiviiy--it would he worth a trials Otherwise, you would jet there

1
terrible bicckase of the tr-onslation department by a vast numhcr of docuinnss, I 1
such as we have had in this cnse, to which wWiimately we wovrld have 1o nrke | !

very numerous objactions, butv “hat holds up tae trarslution of deociaouhs r
".

;..“_‘J-_._—‘_-__f Bt " (W

Ly subsequent docunents. Therefore, I should be puelirec—-ryy colleasues |

-

would support me--in makin: a trial, if the Trilwunal thoucht it could Le dcone,

-

to have an index on a list of documents and see if we cculdd in that way

arrive at the results which would obviate the neccssity of translating thon

alle

- ‘“.;\\- h.‘hl-.-.

THE TRESIDENT: Would it be of assistance tec the frosccution, suprosing
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the defendant 's counsel were to give them the entire documents in
German with alse a full indexX, perhaps, in English, and then the Irosecution
have some member of the 1"‘rnsecqticn who is familiar with German 7o through
the documents in German and the rrosccution can then make up their minds
in that way? I mean, that would be an assistance to the Prosccutione
They would have not only the index to inform them as to what was the nature

cf the decuments but they would have the docurents in German.

SIR DAVID IUWNVELL FYFE: I think that would be a great help, especially,

if the naterial ; assa;es vere underlined,
THE IRESIDENT: Then, with the cco-operation of the defendant!s ccunsel,
scme noeasurce of acrecerent mizht Le arrived at as t2 what were the necessary

decnrents to lay before the Tribunal?

SIN DAVID ILAXTRELILFYFE: Yes, I think that coculd Ye donec, !y Lord,

THE 'RESIDENT: Well, then, Sir David, with rcference to the immediate

future, on Monday, of course, some of the defencants! counsel may wish to
ask questions of the defendant Ridbentrop and then the rresecution may wish
to cross-examine him, and that, I suppose, might possibly take all Monday,
SIn DAVID MAXVELL FYFE: I think that is hichly probably, My Lorde
THE TRESIDENT: Under thnse circumstances, if thc schome which Dre Hor'n
has outlined is carried out, therc woeuld not necessarily be any cdelay
at all ecausc by Tuesday morning his documents wculd have becn all examined
by the i1rcsecution and the objecticns tc¢ them weuld have tecen put in, andd
he could then o throush, as he says, in two or three hours, the documents
which renain for the consideration of the Tribunal,

SIR DAVID IC{UELL FYFE: I respectfully agree, ify Lord.

THE I'RESIDENT: Then the Tribunal would like to know what the pesition

is with referonce to the next defendante It may be that on Tuesday of the
micdday adjournment the casc of defendant Keitel w-uld come cne Now, are
his dccuments in order? As far as I remember, most of his documents are

documents vhich have alrea”y been nut in evidence.
! -

SIR DAVID MAXUTELL FYFE: L preat nany,

THE TRESIDENT: Is that not so?

SIR DAVID MAXU/ELL FYFE: TFerhaps Dre Nelte cculd help use
6830
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THE TRESIDENT: If he would, yes,

DR. NELTE: Mre. President, I am ready to begin at any timee The documents

have been presented and last week affidavits were presented to the Prosecution,

I only wait for the decision of the Prosecution about the question of

relevance of those documents, which the defendant has submitted as his own

statements, and which shall he submitted in crder to shorten the examinatione

SIR DAVID MAXUELL FYFE: I have not had the chance of ;oinz through

them myself but, as a matter of principle, we have always heen quite prepared

that a statement should be read so long as the witness is therc +v Le cross-
examinecd. If the Tribunal has no cbjection, there will be none from the

Irosecution on that rrocedurc,

THE URESIDENT: TYes, the Tribunal has no objection at all to that
method of presenting written documents, provided the Irosecutirn dees not
ob;ject'to them, and, therefcre, no cross-examination is neccssary, Could
Dre Nelte tell us vhether the documents which he wishes to present in so far

as they have not already been put in evidence, have teen translated yet?

Dle NELTE: They were sent to the translation office, the last two
documents threc days agoe I assume, therefore, that the delerations of the

I'rosecutiothave in the meantime rcceived the translations.

THE IRESIDENT: Sir David, have you rcceived them?

SIi DAVID X TLL FYFE: No, Hy Lord, we have not received them.

DR, NELTE: 1!igy“e they have not becn sent to them yete <there arc
several of them, abont twe-thirds of the documents, which have alrcady teen
submitted tc the translation office about two weeks ago and they werc all
ready in French and in English, and, subscquently, I alsc presented these
docunents to the lussian delegation so that they could bLe translated into

Russiane

SIR D'VID IAXELL FYFE: I am told, I4y Lord, from General Hitchel that

the documents are translated., They have not yet teen distributed.

THE 1RESIDENT: Very welle Then there ought t- Le no cause for

delay in ccnnection with the defendant Keitel's case,

SIR DAVID HMAXUELL FYFE: My Lord, I do not think so,

Dite NELTE: Noo
6831
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THE TRESIDENT: Then, does the same apply to the defendant

Kaltenbrunner, who is the next one?

translated?
DR. KAUFIZMN: Mpe President, I have only very fow affidavits and there

is no doubt that they will be in the hands of the Irosccuti

THE

then?

DR«

\

IREST

Dre Kaufmann, arc your documents yet

on in timce

TT: Onc momente So that you will be quite ready to go on

\UFVAMN:  After Keitel, lire Frcsidente

T

vill present to

docunents,

» TRESIDET: Yes, after Keitcle Very wclle

Sir David, then you

us the objections which you are making to Dre Hom's

and the Soviet Irosecuter will p resent his objections?

STR DAVID MAX'ELL FIFE: Yes, I shall hand them in as far as I have

zone, if I may, at oncee

THE TRES

JENT: Yes, and e Champetier dc Rites, so far as his have gone,

S

R DAV

il s

5 IRES

(The Tribunal arjourncd until 1 April 1946 at 100C n “UrSe)

¥AXUELL FYFE: Ir My Lordship please, ycS,

JENT: Very well, the Tribunal will adjcurne
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